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S’aprova 
inicialment el 

pressupost 2017
Sant Adrià.- 

El pressupost munici-
pal per a l’exercici 2017 
es va aprovar inicialment 
en el Ple extraordinari ce-
lebrat ahir 1 de març, amb 
el vot favorable del PSC. 
C’s, SAeC, ICV-EUiA, 
MES i CDC, l’abstenció d’ 
ERC i el vot en contra del 
PP. Aquest pressupost de 
34.595.417€ (ingressos 
i despeses) és fruit del 
consens assolit amb una 
bona part de les forces 
polítiques que han arribat 
a acords en benefici de 
la ciutadania adrianenca 
i sobretot del col·lectius 
més desfavorits.

Des de l’inici de la 
crisi l’Equip de Govern ha 
prioritzat 4 eixos: Serveis 
Socials, Plans d’Ocupació 
i de Formació i Educació 
i, per tant, el suport a 
les persones més vulne-
rables. Ara en el pressu-
post d’enguany, amb una 
situació molt més estable 
de les arques municipals, 
suma una cinquena prio-
ritat: l’actuació a la via 
pública.

El pressupost 2017 
inclou les partides per 
reobrir el poliesportiu Ma-
rina Besòs. Tal i com es 
va comprometre l’Equip 
de Govern destinarà 

665.402€ per a les obres, 
personal i serveis neces-
saris per a la posada en 
marxa de l’equipament.

L ’ a n y  2 0 1 6 
l’Ajuntament de Sant 
Adrià va reduir a més de 
la meitat el seu deute, 
d’aquesta manera l’Equip 
de Govern s’apropa a 
un dels objectius de la 
legislatura que és arribar 
a deute «0». L’Equip 
de Govern continuarà 
en aquesta línia durant 
l’any 2017 i té previst 
que a finals d’aquest any 
el deute s’hagi reduït 
a 1.390.000€ (38’79 
euros/habitant).Pàg. 5. 

La Festa dels 
Passadors

Sant Adrià.- ERC 
Sant Adrià de Besòs va 
dur a terme un acte per 
reclamar la dignificació 
del Camp de la Bota. 
Pàg.8.

Dignitat pel 
Camp de la Bota

Sant Adrià.- El 12 
de febrer es va celebrar 
una nova edició de la 
Festa dels Passadors, 
una celebració de la 
cultura local. Pàg.8.

Compromís de la 
Generalitat amb el 
barri de la Mina

Sant Adrià.- 
El president de la 

Generalitat, Carles Puig-
demont, es va reunir el 
passat 16 de febrer amb 
representants veïnals del 
barri de la Mina. Tam-
bé han estat presents 
l’alcalde Joan Callau i la 
consellera de Treball, Afers 
Socials i Famílies, Dolors 
Bassa, entre d’altres. 

Carles Puigdemont ha 

destacat la importància 
que “la Mina vingui al 
Palau de la Generalitat” 
per poder “escoltar els 
veïns i compartir el relat 
per trobar solucions” a la 
situació d’aquest barri. 
El president ha afegit 
que “el tema de la Mina 
és un tema de país” i ha 
expressat la seva voluntat 
“que tant l’Ajuntament 
de Sant Adrià de Besòs 

com les entitats veïnals 
se sentin acompanyats 
pel Govern”.

Durant la trobada, 
el president ha anunciat 
que visitarà la Mina, tal 
com ja va avançar a dife-
rents representants veï-
nals amb els quals es va 
trobar durant una visita 
a l’Ajuntament de Sant 
Adrià de Besòs el passat 
mes de novembre.Pág.4. 

Mayor escape 
rooms

Sant Adrià.- El Port 
Fòrum será la sede a 
partir de marzo del ma-
yor centro de escape 
rooms de toda Europa. 
Pàg.4.

PC

 d
e sustitució

n48h
Servicio técnico
Venta y Reparación de 

Ordenadores, 
videoconsolas, y 

electrónica en general

Área 96 Computer 
 C/ Andreu vidal, 25 - Sant Adrià de Besòs 

Tel. 93 462 18 63 
info@area96computer.com - www.area96computer.com 

Horario: Lunes a Viernes de 10:00h a 14:00h  
y de 16h a 20:30h

Si la reparación dura más de 48horas, 
te prestamos un PC.

(Servicio válido para empresas y comercios)

RUBÉN MORENO
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Opinió

La gran evolución del mercado laboral (cuarta revolución industrial)

Si analizamos la industria que ha propor-
cionado trabajo a la humanidad ,podemos 
observar desde el siglo XVIII hasta el siglo 
XX ha sufrido grandes cambios y sobre 
todo desde 1940 hasta el 2017.Hasta el 

siglo XVIII los productos requerían mucha mano de 
obra .Por ejemplo en EEUU y Europa el 90% trabajaba 
en el campo y en la actualidad solo 1,5%.

Al aparecer las industrias los trabajadores se des-
plazaron alas ciudades y empezaron las grandes 
producciones y el consumo de nuevos productos que 
fueron introduciendo en la mejora de nuestra vidas. 
En la actualidad debido a las nuevas tecnologías no 
se necesita mano de obra de calidad y esto nos lleva 
a cuestionarnos que vamos hacer con 7000 personas 
de todo el mundo.

Seguramente nos hemos de plantear si el conocimiento 
sea lo mas importante y que sirva para poder ganarnos 
la vida .También puede ser que el concepto de ganarse 
la vida sea caduco y que exista otro tipo de utopía.

Creo que todo el mundo debe empezar a pensar en 
la que se avecina dentro de 50 o100 años .Ya que 
un 25% de la población solo son capaces de realizar 
trabajos manuales.

La robótica empezara en estos años venideros a inter-
venir en el mundo laboral con la máxima actividad y la 
mano de obra quedara devaluada ya en la actualidad 
esta pasando .

Estamos en plena revolución de las nuevas tecnolo-
gías y nos enfrentamos a grandes cambios en nuestra 
forma de vivir y trabajar y también la redefinicion del 
equilibrio familiar ,todo esto marcara los futuros em-
pleos .Recuerdo los consejos de nuestros padres ...tu 
trabaja y aprende aunque no te paguen o te paguen 
poco,luego ya te lo encontraras…., los que hemos 
vivido esta épocas muchos ya estamos jubilados y 
otros apunto.

Hemos dado a nuestros hijos la máxima educación 
posible dentro de nuestras posibilidades y ahora esta-

mos viendo que todo este esfuerzo lamentablemente 
no sirve para mucho por las dificultades de incorpo-
rarse al mercado laboral y si por casualidad se llegan 
a incorporar la mensualidad que perciben difícilmente 
les permite independizarse y crear una familia .

El gobierno debe empezar a analizar esta nueva 
situación ya que se ha iniciado la cuarta Revolución 
Industrial que afectara a 8 millones de puestos de 
trabajo según los datos de “THE FUTURE OF JOBS” 
y solo se crearan 2 millones de nuevos puestos de 
trabajo relacionados con la ingeniería,informática e 
investigación y el resto de empleos serán de costes 
bajos de producción

P.D.

La inteligencia artificial esta superando a la natural 
dentro del mercado laboral y productivo.

José Megías 

Arranque y despegue

Sant Adrià tiene muchos temas pendientes, sobre todo en la zona litoral. Las tres chimeneas son a día de hoy un terreno lleno de posibilidades, 
pero hasta ahora nadie ha tenido la idea que pueda ser llevada a cabo. Es obvio que es un tema complicado, que existen muchos temas a tener 
en cuenta y que, en la actualidad, no es nada fácil encontrar presupuesto para casi nada. Si no que se lo digan a los polideportivos de la ciudad, 
algunos cerrados, otros en malas condiciones y la gran mayoría infrautilizados. Sea como sea, al menos Sant Adrià tiene potencial como para 
seguir soñando. Como si fuera una película, ahora que estamos en tiempos de premios cinematográficos, el municipio puede conseguir el éxito 

si juega bien sus cartas, pero no puede echarse a dormir y confiar en los sueños porque así, tanto en la vida como en las películas, no se consigue nada. 

Pero hablemos de lo positivo, y no de lo que podría llegar a ser y que muy probablemente no será. El espacio que parece que finalmente despega es el 
Port Fòrum. Después de años de locales vacíos, de macrodiscotecas que no llegaron a construirse y demás impedimentos, parece que la zona despega. 
A finales del año pasado nos enterábamos que el Café del Mar, una de las empresas de ocio más destacadas de nuestro país, había decidido instalar su 
marca en el antiguo edificio de capitanía. Será el mayor centro de ocio de la empresa, con espacio para restauración, ocio nocturno y diurno y un gran foco 
de atracción para el turismo. Aunque estamos en las mismas de siempre, y no será Café del Mar Sant Adrià, aunque esté en nuestro territorio, sino Café del 
Mar Barcelona. En principio, y tal y como apunta en su página web, abrirá sus puertas el próximo mes de mayo. Veremos si consigue atraer a muchos visi-
tantes, aunque la marca de la Ciudad Condal tiene tanto tirón que engulle todo a su paso. Sea como sea, una zona que estaba casi abandonada se pondrá 
de punta en blanco y será una buena puerta de entrada a Sant Adrià y a su playa de la Pau, una de las grandes desconocidas tanta para los adrianenses 
como los ciudadanos barceloneses.

Más allá del Café del Mar, en las próximas semanas abrirá sus puertas un nuevo centro de ocio un tanto inesperado para la zona del Port Fòrum en la que 
se ubicará. Justo en frente de Decathlon, se ha instalado el mayor centro de escape rooms de toda Europa. Un local en el que se promueve el ingenio y 
la inteligencia de los visitantes, una moda que se va extendiendo como la espuma por todo el mundo y que pondrá a Sant Adrià en el mapa. Aunque, de 
nuevo, bajo el nombre de Barcelona. Está visto que es casi imposible luchar contra la gran capital catalana. Ese fue uno de los mejores pasos de nuestros 
gobernantes años atrás, dejar de luchar y arrimarse a un buen árbol para disfrutar de la sombra intentando poner Sant Adrià ahí sin molestar mucho. Así 
conseguimos el campus de la UPC, en una zona abandonada y sin ninguna posibilidad de prosperar en el pasado. Así que en pocos meses tendremos el 
Port Fòrum casi al completo, ya que su director general, Joan Conde, avanzó que casi está cerrado un acuerdo con un nuevo operador que gestionará el 
resto de locales que contiúan vacíos. 

Además, el buen tiempo traerá más ediciones del Pop Up Inspire, un evento cultural, comercial, artístico y gastronómico que poco a poco se ha ido afianzando 
como una de las ofertas multiculturales más destacadas de la zona. Ya es hora que presumamos de Fòrum, un espacio que utiliza más Barcelona pero que 
está dentro de nuestras fronteras. Para algo que tenemos, no lo malgastemos.   
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Fred tebi

Una salvatge balada fa pena a gran part d’aquesta tripulació que diu: 
en aquesta fira del món seguim estant més a prop de l’infern que 
del cel. Si, sobretot quan assistim diàriament a una antologia de 
bromes pesades (sobre elèctriques milionàries i un fred que crema i 
omple els gots de silenci) que pretén, i ho aconsegueix, que mirem 

per un trist forat cada vegada més negre anomenat “esperança”. Amb el pecat- la 
culpa- i l’angoixa ens van construir un repertori de frustracions que acaba de fer 
cinc segles.

Quan la nit s’interromp se’m puja al cap el tròpic que amb bellesa hemisfèrica 
convoca en la seva volta tots els desitjos. Ja se sap, el record sempre s’inventa 
coses noves. Ajuda a suportar els hiverns més crus macerant ungüents que 
reparen cicatrius i contusions de l’ànima -per al cos hi ha altres preparats-. És 
llavors que em ve a la memòria aquella germana del bosc de professió propera, 
perquè recollim animals ferits i els netegem el cor. Ella i jo, amb les nostres eines 
alleugem vides trencades que s’han quedat enrere, en algun punt entre l’aire i 
una porta que encara segueix tancada. A ella i a mi ens uneix una vocació florida 
que transgredeix l’axioma ètic més bàsic del manual de les bones pràctiques; en 
la nostra poesia rodona està permès plorar.

A Martha el seus animalons sovint li fan mal, com Co Coi (en bri bri) que, cec, no 
sempre pot intuir la bondat i la mossega. El mos és un remei dels éssers invàlids. 
Em va passar igual amb en Gabriel, no va poder contenir la seva dissort i em va 
mossegar la mà, l’abric que li vaig procurar per alleujar el sufocant fred del seu 
propi desesper. Hannah Arendt va parlar d’aquest fenomen en el seu tractat Un 
informe sobre la banalitat del mal i escandalitzà el món, almenys el seu, que no 
era poc. La filòsofa jueva el va presentar després de l’holocaust nazi, quan la 
comunitat internacional començava a jutjar els botxins. Apuntava que no només 
és dolent el malalt sinó que les circumstàncies poden conduir-nos a fer mal tot i 
ser bones persones: acusar un innocent, callar el patiment dels altres, passar de 
llarg davant la desgràcia, crear falsos rumors, trair, empènyer qui va més lenta, 
odiar sense arguments, obeir cegament ...

La por és un denominador comú. Per això l’enginyeria del poder usa les més 
sofisticades tècniques a convèncer-nos per resignar-nos. Noam Chomsky el re-
sumeix, rotund, en les seves 10 estratègies sobre la manipulació comunicativa. La 
periodista Naomi Klein va fer el mateix amb la doctrina del xoc, on va denunciar 
països que utilitzen el terror per fer negoci. Van manipular la por. Perquè tot els 
surti rodó necessiten, a més, unes perilloses multituds enfervorides. Els magnífics 
Fritz Lang, Arthur Penn, Elia Kazan, Delmer Daves., van aportar al cinema obres 
mestres com Fúria, The Chase (en la versió catalana, La caça de l’home), Rio 
salvatge, L’arbre del penjat ... Coneixen el Nobel de literatura William Golding, el 
senyor de les mosques? A aquesta cadena platònica de poder-mal-por, li segueix 
el verí malalt de la ràbia per, finalment, consumar la tragèdia de la crucifixió, una ira 
popular, ja castigada i farta, deslligada i enganyada, davant un missatge diferent, 
que molesta més d’un, perquè “para l’altra galta”, es nega a tirar cap pedra ...

El Fòrum de Famílies és una organització social que rega d’optimisme la idea 
d’acabar amb la guerra allà on sembla impossible. La seva activitat principal són 
els cercles de pau, un exercici conciliador de recuperació de paraules abandonades 
on repetir la síl•laba màgica aconsegueix que alguna cosa romangui després de la 
desfilada de molts anys deserts. Allà s’expliquen històries de “famílies incomple-
tes” d’un costat i de l’altre. Es demostren, les unes a les altres, que recompondre 
mereix una oportunitat i un respecte. Entenen que les llàgrimes tenen el mateix 
sabor salat i avui treballen per evitar plorar nous morts. Israelianes i palestines van 
enterrar els pressentiments més atroços per parlar de tolerància i compassió. La 
seva experiència vibra amb una música orquestrada pel gran Daniel Barenboim: 
“si nosaltres podem seure a parlar, altres ho podran fer”.

Una cosa semblant ha passat a Irlanda o en aquesta Espanya, recentment a Colòm-
bia. Bé brodat per documentals com el perdó (TV3), o el padre de Caín (TV2), també 
a Salvados amb l’esplèndid Évole. Recollit a les terriblement tendres obres teatrals 
La mirada de l’altre i En veu baixa ... Res més difícil de comprendre que la realitat. 
Quantes vegades un lloc gelat pot convertir-se en un oasi de nostàlgies per arreglar 
tants desllocs? En aquells relats es respira el miracle. Que els 
morts tenen cura, que es pot acomiadar el dimoni i llençar-lo al 
atur, que els somnis ens agermanen... Quan a Mario Benedetti 
li van publicar el 1995 L’oblit està ple de memòria les coses van 
començar a ser més clares. En aquells dolços versos s’afirma 
que els camins equivocats poden descaminar-se. És imprescin-
dible aprendre a recordar.

Poètics propòsits

Ficaré la clau de la meva felicitat a la butxaca del meu abric i l’agafaré 
amb força per no perdre-la. Escoltaré la música dels països catalans i 
l’espanyola mentre vaig de Pep Ventura a Pompeu Fabra, i em delitaré 
amb la bellesa de tots els arbres que hi viuen al parc. Vigilaré on poso 
els peus per no perdre la línia recta del camí que arriba fins la mar. 

Inventaré fantasmes i els hi ficaré un cor per donar-les vida. Agafaré un vaixell i 
donaré la volta al món en un minut. Aniré al cinema del centre comercial Màgic 
sola, a primera hora de la tarda, a veure alguna pel·lícula que em faci sentir 
emocions; m’agraden les comèdies romàntiques, i soltaré alguna llagrimeta. Em 
posaré perfum darrera les orelles i deixaré que arribi fins l’ànima. Intentaré no 
pensar gaire en les coses que no tenen ni remei ni solució. Reflexionaré amb seny 
i posaré cada cosa al seu lloc: les finalitzades amb el calaix tancat, les emergents 
al calaix dels bons auguris. Espolsaré els patiments inútils i acolliré les sorpreses 
inesperades. Intentaré desembolcar els problemes d’autoestima: si veig que no 
m’estimen prou, en comptes de entristir-me pensaré que ells s’ho han perdut. 
Descobriré noves aventures, noves tendències i, de tant en tant, em regalaré unes 
sabates i un vestit de primavera. Tastaré bocins de xocolata tendra i d’eternitat 
ensucrada. Regaré una mica cada dia la rosa vermella que duc a la mà esquerra. 
Respectaré les normes socials i veïnals, encara que els lladrucs del gos del veí, 
em despertin cada matí abans d’hora. Amb el pretext de la literatura m’aproparé 
a Saltamartí i em compraré un llibre de poemes que em transformi la mirada. 
Em perdre alguna nit de festa i disbauxa a Titus i, ballaré com si ningú em veies. 
Cercaré un astrònom que li agradi mirar les estrelles, i li preguntaré pel meu destí. 
Endreçaré las introspeccions vessades i escriure alguns poètics propòsits.

Mari Carmen Lozano

Els teus i els meus

Les tensions existents entre la classe política, s’està introduint, si bé 
que lentament, en el tracte ciutadà de cada dia. Sospito que era la 
intenció dels nostres representants, sensibilitzar-nos col·lectivament 
dels problemes del país, i crec que ho van aconseguint.

Com experiència personal, molts matins acostumo a anar a fer un tallat 
a un bar pròxim al meu domicili. Si bé les tertúlies entre els clients habituals, solen 
girar en torn el futbol, els esdeveniments dels últims dies provoquen la introducció 
de temes polítics. Però el que més m’ha impressionat és la denominació “teus” i 
“meus” repetidament, al referir-se al procés independentista, senyal inequívoca que 
el debat ha arribat a les classes populars, en aquest cas, de l’àrea metropolitana 
de Barcelona.

Una flor no fa estiu, però de l’anterior es podria deduir que dels “teus i meus” 
es passa a distingir entre amics i enemics. Compta doncs, polítics i tertulians, 
amb les dosis d’èpica sectària (a vegades ofensiva) que introduïu en les vostres 
discussions. Els clàssics ens diuen que qui sembra vents recull tempestes.

Dario Julià

Jaume Vallès

Hombres, mujeres, Trump y la prensa

Qué el mundo corre peligro es una evidencia, y no porque un meteorito 
como el que acabó con los dinosaurios se esté acercando, que 
hasta de eso podríamos librarnos. Se llama Trump y en cuatro 
días ha conseguido volver del revés ese consenso llamado “efecto 
mariposa”. Ahora, los huracanes que provoca en la Casa Blanca 

cada vez que se levanta de la cama son capaces de matar el aleteo de millones 
de bellas voladoras en el otro extremo del planeta. 

Evidente lo anterior, todos estamos obligados a arrimar el 
hombro y entonces me doy cuenta que debería haber escrito 
“todos y todas”, o viceversa, mientras algunos porcentajes 
extraños me vienen a la cabeza. Como lo de ejercer la libertad 
de expresión es una de las maneras de luchar contra la 
bestia que acaba de advertir que “la prensa es el enemigo 
del pueblo”. Domingo Sanz

article sencer article sencer
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Redacció

Sant Adrià.-
El president de la 

Generalitat, Carles Puig-
demont, es va reunir el 
passat 16 de febrer amb 
representants veïnals del 
barri de la Mina. En la 
trobada, que ha tingut 
lloc al Palau de la Genera-
litat, també han pres part 
la consellera de Treball, 
Afers Socials i Famílies, 
Dolors Bassa; l’alcalde 
de Sant Adrià de Besòs, 
Joan Callau; el secretari 
d’Afers Socials i Famí-
lies, Francesc Iglesies, i 
el delegat territorial del 
Govern de la Generalitat a 
Barcelona, Miquel Àngel 
Escobar.

Carles Puigdemont ha 
destacat la importància 

que “la Mina vingui al 
Palau de la Generalitat” 
per poder “escoltar els 
veïns i compartir el relat 
per trobar solucions” a la 
situació d’aquest barri. 
El president ha afegit 
que “el tema de la Mina 
és un tema de país” i ha 
expressat la seva voluntat 
“que tant l’Ajuntament 
de Sant Adrià de Besòs 
com les entitats veïnals 
se sentin acompanyats 
pel Govern”.

Durant la trobada, 
el president ha anunciat 
que visitarà la Mina, tal 
com ja va avançar a dife-
rents representants veï-
nals amb els quals es va 
trobar durant una visita 
a l’Ajuntament de Sant 
Adrià de Besòs el passat 
mes de novembre.

Les entitats que han 
participat en la reunió són: 
la Plataforma d’Entitats i 
Veïns i Veïnes del Barri de 
la Mina, l’Arxiu Històric i 
Centre de Documentació 
de la Mina, el Centre Cul-
tural Gitano de la Mina, 
els Salesians Sant Jordi, 
el Grup de Dones IRIS, 
l’associació esportiva 
Fòrum La Mina, el Club 
de Lluita Olímpica – Club 
de Gimnàstica La Mina i 
el Club de Lluita Olímpi-
ca – Club de Gimnàstica 
La Mina.

El president Carles 
Puigdemont es reuneix 
amb les entitats veïnals 
del barri de la Mina 

El 29 de gener han finalitzat els treballs de reparació d’emergència del col·lector de Llevant danyat 
durant el temporal a l’alçada de la platja de la Mora. El treball ininterromput dels operaris des de dimarts 
passat ha fet possible la instal·lació i posada en servei d’una canonada provisional que permet desviar 
la conducció de les aigües residuals.
La instal·lació d’aquest bypass (pas alternatiu per a les aigües residuals) per part de l’Àrea Metropolitana 
de Barcelona (AMB) es va completar la matinada de dissabte a diumenge. Des d’aquest moment ha 
quedat resolta la situació d’abocament d’aigües residuals que s’estava produint des que el temporal va 
provocar danys importants en el col·lector de Llevant, la infraestructura que porta les aigües residuals 
de Badalona i Montgat cap a la depuradora de Sant Adrià de Besòs per al seu tractament.
Un cop finalitzades la reparació d’emergència es planificaran els treballs per realitzar la protecció i 
reparació definitiva del col·lector de Llevant.

A la trobada també han assistit la consellera de Treball, Afers Socials 
i Famílies i l’alcalde de Sant Adrià de Besòs.

RUBÉN MORENO

Redacció

Sant Adrià.-
El pressupost munici-

pal per a l’exercici 2017 
es va aprovar inicialment 
en el Ple extraordinari ce-
lebrat ahir 1 de març, amb 
el vot favorable del PSC. 
C’s, SAeC, ICV-EUiA, MES 
i CDC, l’abstenció d’ ERC 
i el vot en contra del PP. 
Aquest pressupost de 
34.595.417€ (ingressos 
i despeses) és fruit del 
consens assolit amb una 
bona part de les forces 
polítiques que han arribat 
a acords en benefici de 
la ciutadania adrianenca 
i sobretot del col·lectius 
més desfavorits.

Des de l’inici de la 
crisi l’Equip de Govern ha 
prioritzat 4 eixos: Serveis 
Socials, Plans d’Ocupació 
i de Formació i Educació 
i, per tant, el suport a 
les persones més vulne-
rables. Ara en el pressu-
post d’enguany, amb una 
situació molt més estable 
de les arques municipals, 
suma una cinquena prio-
ritat: l’actuació a la via 
pública.

Les polítiques socials, 
l’atenció a les persones

• Serveis socials
El pressupost global 

de serveis socials ( atenció 
primària, família i infància, 
drogodependències, im-
migració, igualtat de gè-
nere, discapacitats, gent 
gran, etc.) augmenta fins 
a 4.116.647€ incremen-
tant en 158.195€ els di-
ners destinats a aquestes 
partides que en l’anterior 
pressupost de 2016 su-
maven 3.958.452 €.

Dins de l’àmbit de 
Serveis Socials cal des-
tacar també les partides 
destinades a la pobresa 
energètica, dotades amb 
85.812€.

• Promoció Econòmi-
ca i Ocupació

A  F o m e n t  d e 
l’Ocupació i a Plans 
d’Ocupació, es destinen 
2.477.470€ amb un in-
crement de 731.852€ 
respecte a la xifra de 
2016 de 1.745.618€. En 
aquesta àrea les partides 
pel Foment de l’Ocupació 
s’eleven 1.148.727€ i 
per Plans d’Ocupació a 
1.328.742€. 

Enguany destaca el 
programa de Suport a 
la contractació de les 
empreses que contractin 
aturats al municipi, dotat 
amb 200.000€, i el nou 
programa d’ Autoocupa-
ció per a persones atura-
des adreçat a autònoms i 
emprenedors, dotat amb 
68.165€.

• Educació
L’ inc rement  g lo -

bal d’Educació respec-
te a l’any passat és de 
184.049€, de 2.216.439€ 
(pressupost 2016) a 
2.400.488€ (pressupost 
2017). La partida que més 
augmenta (125.320€) és 
la de Promoció Educativa 
que inclou els reforços 
escolars, les activitats 
lúdiques a les escoles, 
les acollides matinals, 
beques i ajuts, etc, i passa 
de 175.806€ (pressupost 
2016) a 301.126€ (pres-
supost 2017). Es recull 
també en el pressupost un 
reforç del servei de neteja 
a les escoles.

El pressupost des-
tinat a educació és de 
2.400.488€

 Acció a la via públi-
ca, la millora dels espais 
públics dels barris

A aquesta partida 
que inclou actuacions de 
pavimentació, clavegue-
ram, recollida de residus, 
neteja viària, parcs i jar-
dins, enllumenat públic, 
medi ambient i protec-
ció acústica, lumínica 
i atmosfèrica es desti-
nen 6.310.942€. Per tant 

s’incrementa 590.882€ 
respecte al pressupost de 
2016 (5.720.059€).

Augmenten sobretot 
la dotació de la recolli-
da de residus que passa 
de 1.114.817€ (pressu-
post 2016) a 1.374.944€ 
(pressupost 2017) i la ne-
teja viària, de 1.780.675€ 
(pressupost 2016) a 
1.914.090€ (pressupost 
2017). Aquestes parti-
des es destinaran al nou 
contracte neteja viària i 
de recollida i transport de 
residus sòlids urbans, que 
es va aprovar el passat 
mes d’octubre, per do-
nar resposta a la realitat 
actual de la ciutat. Sant 
Adrià ha canviat molt en 
l’última dècada tant pel 
que fa a la seva dimensió 
(nous barris amb zones 
residencials), com a la 
densitat de població.

• Inversions
El pressupost 2017 

inclou les partides per 
reobrir el poliesportiu Ma-
rina Besòs. Tal i com es 
va comprometre l’Equip 
de Govern destinarà 
665.402€ per a les obres, 
personal i serveis neces-
saris per a la posada en 
marxa de l’equipament.

També està previst 
amb finançament de 
l’Ajuntament i d’altres 
administracions, la urba-
nització del carrer Boga-
tell (fase 1), completar 
l’enjardinament del Museu 
d’Història de la Immigració 
i continuar desenvolupant 
la xarxa ciclable. 

L’Equip de Govern vol 
arribar al deute 0 i té pre-
vist que a finals d’aquest 
any el deute s’hagi re-
duït a 1.390.000€ (38’79 
euros/habitant).

S’aprova inicialment el 
pressupost adrianenc 
per l’any 2017
Amb els vots favorables de tots els partits menys el vot en contra del 

PP i l’abstenció d’ERC.
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Redacció

Sant Adrià.-
La  t e r c e ra  f a s e 

d’urbanització del barri 
de La Catalana avança. 
El passat mes de gener, 
es van iniciar les obres 
al sector comprès entre 
Cristòfol de Moure i la lí-
nia del ferrocarril. Aques-
ta actuació té com a ob-
jectiu connectar el barri 
amb el port, el parc de la 
Pau i la platja, mitjançant 
la construcció d’un pont 
sobre la via del tren i dos 
nous carrers.

El nou pont permetrà 
el trànsit de vehicles, bi-
cicletes i vianants des de 
Cristòfol de Moura fins al 
c. d’Eduard Maristany (a 
tocar de les cotxeres del 
tramvia). A l’altra banda 
del pont es construirà un 
vial en forma de T : un 
carrer que anirà paral·lel 
al riu (el futur passeig 
d’Antonio Machado) i un 
altre perpendicular (futur 
carrer del jardí del Pesse-

bre Vivent) que s’unirà a 
la rotonda de l’avinguda 
Catalana.

La urbanització in-
clourà la construcció de 
calçades i voreres (amb 
els serveis d’enllumenat 
que calguin), la recolli-
da d’escombraries, la 
col·locació d’arbres i 
mobiliari urbà i la dota-
ció dels serveis d’aigua 
i llum per a les futures 
parcel·les d’habitatges. 
Aquesta tercera fase 
també permetrà connec-
tar tot el barri (tant la 
part nord com la sud) a 
la recollida pneumàtica 
d’escombraries (de res-
tes i orgànica). Quedarà 
pendent l’enjardinament 
de les zones verdes, que 
es durà a terme quan 
finalitzin totes aquestes 
actuacions.

La durada de les 
obres, promogudes per 
la Junta de Compen-
sació, està prevista en 
un termini inferior a 18 
mesos.

La transformació del 
barri en tres fases

L’ any 2005 es va 
aprovar definitivament 
el planejament urbanístic 
del barri de la Catalana. 
El projecte d’urbanització 
es divideix en tres fases: 
la primera, ja finalitzada, 
era a l’entorn del c. de 
Cristòfol de Moura i va 
permetre la circulació 
del tramvia; la segona 
correspon a la zona nord-
oest del barri (des de 
Cristòfol de Moure fins a 
l’autopista) i està gairebé 
enllestida (només falten 
els jardins interiors dels 
edificis, actualment en 
construcció), i la tercera 
fase, que tot just ha co-
mençat.

S’inicien les obres per 
connectar el barri de La 
Catalana amb el mar Redacció

Sant Adrià.-
El pasado 15 de fe-

brero se presentó el pro-
yecto Game Point Cen-
ter, el centro de escape 
rooms más grande de 
Europa que abrirá sus 
puertas en el Port Fòrum 
el próximo mes de marzo. 
Con una inversión inicial 
de 3 millones de euros, 
que se ampliará a 15 en 
los próximos dos años, 
tendrá una superficie de 
3.000 metros cuadrados, 
con 18 habitaciones am-
bientadas en diferentes 
temáticas, y espera atraer 
a más de 100.000 visi-
tantes hasta 2019.

Los centros de esca-
pes rooms son espacios 
de entretenimiento en 
los que el visitante puede 
escoger entre diferentes 
habitaciones que pondrán 
a prueba las habilidades 
físicas e intelectuales de 
los jugadores, que duran-
te 60 minutos tendrán 
que resolver diferentes 
juegos de lógica e inge-
nio para poder abrir la 
puerta. 

La presentación ha 
corrido a cargo de Anas-
tasia Umovskaya, direc-
tora de operaciones de 

Game Point Center, una 
empresa de capital rusa 
afincada en Barcelona, 
Joan Conde, director 
general de Marina Port 
Fòrum, y Ruth Soto, con-
cejala de urbanismo y te-
rritorio del Ayuntamiento 
de Sant Adrià. Umovs-
kaya ha explicado que 
las obras se comenzaron 
en octubre, y aunque 
el complejo abrirá sus 
puertas en marzo, no será 
hasta abril que concluyan 
completamente las obras. 
Además, ha avanzado 
que de cara al verano se 
abrirá también un nuevo 
espacio denominado Ter-
minal de Acción, una sala 
de 600 metros cuadrados 
con diferentes juegos de 
resistencia, habilidad y 
fuerza. También se prevé 
abrir un centro de realidad 
virtual y un proyecto es-
pecial para niños a partir 
de los 3 años.

Joan Conde, por su 
parte, ha manifestado 
que este proyecto encaja 
perfectamente con la filo-
sofía del Port Fòrum, “ya 
que siempre hemos bus-
cado una oferta de ocio 
muy amplia”. El director 
del puerto se ha mostrado 
optimista con el futuro 
del puerto, y ha avanzado 

que están muy avanzadas 
las conversaciones con 
un nuevo operador que 
gestionará los locales que 
continúan vacíos.

Ruth Soto se ha mos-
trado satisfecha con esta 
nueva oferta ya que per-
mite activar el Port Fòrum. 
Además, afirmó que esta 
zona, que la ciudad había 
hecho suya, está en auge 
con actividades como los 
festivales de música ce-
lebrados en el Parc de la 
Pau, el Primavera Sound, 
la próxima apertura del 
Café del Mar o el Pop 
up, que en breve volverá 
a celebrarse en el Parc 
del Fòrum. “El siguiente 
paso será darle un uso a 
las tres chimeneas con un 
nuevo barrio al final de la 
Diagonal”. En cuanto a 
los 35 nuevos puestos 
de trabajo que generará 
el Game Point Center, 
reconoció que desde el 
primer momento la em-
presa se había puesto en 
contacto con el consisto-
rio para conseguir perfiles 
de adrianenses.

Game Point Center, 
situado frente a las ins-
talaciones de Decathlon, 
tendrá un precio de 50 
euros entre semana y 60 
los fines de semanas.

El Port Fòrum acogerá el 
centro de escape rooms 
más grande de Europa

Game Point Center abrirá sus puertas en marzo y supondrá una 
inversión de 15 millones de euros en dos años

MS

Anastasia Umovskaya explica el proyecto de Game Point Center ante la mirada de Joan Conde, director 
del Marina Port Fòrum, y Ruth Soto, concejala de urbanismo del Ayuntamiento de Sant Adrià. 

La tercera fase d’urbanització inclou la construcció d’un pont sobre la 
via del tren i dos nous carrers. 
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Redacció

Sant Adrià.-
El passat any 2016 

l’Ajuntament de Sant Adrià 
va reduir a més de la mei-
tat el seu deute, d’aquesta 
manera l’equip de govern 
s’apropa a un dels objec-
tius de la legislatura que és 
arribar a deute 0.

L’1 de gener de 2016 
el deute del consistori era 

de 5.441.710,81 (151,94 
euros / habitant) i el 31 de 
desembre de 2016 s’havia 
reduït a 2.244.693, 58 
euros (62’68 euros / habi-
tant), per tant l’Ajuntament 
va rebaixar el deute durant 
el 2016 en 3.197.017’3 
euros.

L ’A juntament  de 
Sant Adrià és una vega-
da més un dels menys 
endeutats de l’Estat es-

panyol. L’estalvi deri-
vat de la reducció del 
deute ha permès man-
tenir serveis bàsics es-
sencials tant socials com 
d’ensenyament.

L’equip de govern con-
tinuarà en aquesta línia 
durant l’any 2017 i té pre-
vist que a finals d’aquest 
any el deute s’hagi reduït 
a 1.390.000 euros (38’79 
euros/habitant)

L’Ajuntament de Sant 
Adrià rebaixa el deute 
durant l’any 2016
Actualment és de 2.244.693 euros, quan a principis d’any passat se 

situava en 5.441.710,81 euros.

Redacció

Sant Adrià.-
El Ple de l’Ajuntament 

de Sant Adrià de Besòs, 
en la sessió ordinària del 
passat 30 de gener, va 
aprovar inicialment el 
Reglament regulador de 
l’aplicació de la reducció 

del 50% en les sancions 
que siguin competència 
de l’Ajuntament (gossos, 
sorolls, obres, activitats, 
civisme, etc).

L’Ajuntament de Sant 
Adrià de Besòs, en ús de 
la seva potestat reglamen-
tària, fixa l’increment del 
percentatge de reducció 

en un 50% amb un doble 
objectiu: d’una banda, 
afavorir al ciutadà que 
ha comès una infracció 
administrativa i que ara 
tindrà la possibilitat de 
reduir el cost de la sanció; 
i d’altra banda, minvar 
el nombre de litigis en 
l’àmbit sancionador.

Reducció del 50% en 
les sancions de la seva 
competència

Assessorament als 
ciutadans sobre les 
clàusules sòl

Redacció

Sant Adrià.-
L’Oficina Municipal 

d’Informació al Consu-
midor (OMIC) ha posat 
en marxa un servei de 
suport als ciutadans i 
ciutadanes afectats per 
les clàusules sol.

D’una banda, ha 
preparat un document 
perquè les persones in-

teressades puguin fer la 
reclamació als bancs. El 
formulari de Reclamació 
Prèvia Prevista en el Reial 
Decret_llei 1/2017 de 
Mesures urgents de Pro-
tecció de Consumidors en 
Matèria de Clàusules Sòl 
es pot recollir a l’OMIC 
o al Servei de Media-
ció, a la planta baixa de 
l’Ajuntament, de dilluns a 
divendres, de 9 a 13 h.

També s’ofereix as-
sessorament jurídic gra-
tuït, dillluns, dimarts i 
dijous de 9 a 13 h

A  m é s  a  m é s , 
s’organitzarà una sessió 
informativa, el proper 2 
de març, a les 19 h, a 
l’Edifici Polidor (planta 
baixa), que comptarà amb 
la presència de l’alcalde, 
Joan Callau, i l’advocat, 
Artur Fornés.

ICV SAB

Sant Adrià.-
Durant el tràmit parla-

mentari dels pressupostos 
de la Generalitat de Cata-
lunya el grup municipals 
d’Iniciativa per Catalunya 
Verds va fer arribar al 
Parlament de Catalunya 
un seguit de propostes 
d’inversió a Sant Adrià de 
Besòs per a ser recollides 
en el projecte de pressu-
postos de la Generalitat 
per al 2017. Esmenes que 
el grup de Catalunya Sí 
que És Pot va aconseguir 
que s’aprovessin malgrat 
el vot en contra d’ERC i 
PDeCAT i van ser incorpo-
rades segons la votació de 
la Comissió d’Economia 
del passat 1 de febrer.

Les esmenes apro-
vades amb l’únic vot 
en contra d’ERC i PDe-
CAT proposen invertir 
300.000 euros per a 
revertir les retallades de 
personal al CAP Doctor 
Barraquer de Sant Adrià 
del Besòs —3 facultatius 
a temps complert—) i 
incloure un servei espe-
cialitzat en fibromiàlgia i 
síndrome de sensibilitat 

química (SSQ). Invertir 
100.000 euros, per reor-
denar el servei d’atenció 
als usuaris del CAP La 
Pau, del barri de Besòs on 
reben atenció ciutadans i 
ciutadanes de Sant Adrià, 
on urgències i pediatria 
comparteixen espais, i 
reorganitzar el servei de 
llevadors i pediatria per 
a donar continuïtat als 
professionals.

Catalunya Sí que És 
Pot també vol garantir 
1.000.000 euros per 
tal d’instal·lar barreres 
acústiques transparents 
a l’autopista C-31, de 
titularitat de la Generalitat 
de Catalunya, a l’altura 
de Sant Adrià de Besòs 
o 2.000.000 d’euros per 
a realitzar actuacions de 
millora a la carretera N-II, 
al pas per Sant Adrià 
–pacificació del trànsit, 
inclusió de carril bici, 
obres correctores a la 
rotonda Arc de Sant Adrià 
i prolongació de la rambla 
Guipúscoa o 10.000.000 
d’euros per a finalitzar 
l’Eix Via Trajana - Sant 
Ramon de Penyafort.

El treball realitzat per 
ICV Sant Adrià també 

ha fet que Catalunya Sí 
que És Pot aconsegueixo 
aprovar malgrat l’oposició 
de JxSí 100.000.000 
d’euros per tal de rea-
litzar l’estudi i execució 
del projecte de cobertura 
parcial de la B-10, al pas 
per Sant Adrià de Besòs, 
i en les zones on no sigui 
tècnicament possible la 
instal·lació de barreres 
acústiques artificials o 
amb l’augment de la mas-
sa vegetal i 30.000.000 
euros per tal de millorar 
el procés de depuració de 
les aigües residuals a les 
depuradores del riu Besòs 
a fi de reduir els índexs 
de nitrats, amoni, fosfats 
i nitrits que es troben a 
nivells màxims al final del 
riu Besòs, a Sant Adrià 
de Besòs, així com una 
partida per a l’enderroc 
del Bloc Venus del barri 
de la Mina, de Sant Adrià 
de Besòs (Barcelonès) i el 
reallotjament dels veïns 
de l’edifici.

Catalunya Sí que És Pot 
aconsegueix aprovar 
140 milions d’euros 
d’inversió per a Sant 
Adrià al Parlament 

ICV SAB

Jose Luis Muñoz, coordinador d’ICV Sant Adrià de Besòs, al Parlament de Catalunya.
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Redacció

Badalona.-
El passat 27 de febrer 

va tenir lloc a la coope-
rativa La Sargantana de 
Badalona la presentació 
oficial de l’Ateneu BNord, 
el nou Ateneu Coopera-
tiu del Barcelonès Nord. 
Aquest projecte forma 
part del programa Araco-
op que impulsa el Depar-
tament de Treball, Afers 
Socials i Famílies de la 
Generalitat de Catalun-
ya i té com a objectiu 
convertir-se en un espai 
d’impuls de l’economia 
social, el cooperativisme i 
nous projectes. L’Ateneu 
BNord és desenvolupat 
als municipis del Barce-
lonès Nord per l’Institut 
Municipal de Promoció de 
l’Ocupació de Badalona 
(IMPO), conjuntament 
amb Grameimpuls SA de 

Santa Coloma de Grame-
net, la Fundació Surt, la 
cooperativa La Sarganta-
na, La Page Original i el 
projecte Àngels.

L’acte de presentació 
de l’Ateneu BNord ha 
comptat amb la presèn-
cia de l’alcaldessa de 
Badalona, Dolors Sabater; 
l’alcaldessa de Santa Co-
loma de Gramenet, Núria 
Parlon; el secretari general 
de Treball, Afers Socials i 
Famílies de la Generalitat, 
Josep Ginesta; el direc-
tor general d’Economia 
Social, el Tercer Sector, 
les Cooperatives i Autoe-
mpresa de la Generalitat, 
Josep Vidal; així com 
representants de les coo-
peratives i integrants de 
l’Ateneu BNord.

L’Ateneu BNord neix 
amb la voluntat de con-
vertir-se en un espai de 
referència en la promoció 

de projectes cooperatius 
i de l’economia social i 
solidària amb l’objectiu 
de crear ocupació es-
table i de qualitat, on 
les persones treballin en 
condicions d’equitat i no 
discriminació.

Dolors Sabater ha des-
tacat en la presentació 
d’aquest projecte els va-
lors del cooperativisme i 
l’oportunitat que suposa la 
creació de l’Ateneu per fer 
xarxa entre els municipis de 
Badalona, Santa Coloma 
de Gramenet i Sant Adrià 
de Besòs. L’alcaldessa de 
Badalona ha felicitat tots 
els actors implicats en el 
naixement d’aquest nou 
projecte i ha afegit que 
“aquesta feina conjunta és 
un exemple clar i tangible 
que aquesta forma diferent 
d’entendre i posar en pràc-
tica economia i relacions 
socials és possible”.

Neix l’Ateneu BNord, 
una nova iniciativa per 
impulsar la creació 
de cooperatives i 
projectes d’Economia 
Social als municipis del 
Barcelonès Nord

COMUNICACIÓ BDN

Pretén generar nous llocs de treball i donar a conèixer els valors i 
bones pràctiques del sector cooperatiu. 

Actualitat

Redacció

Sant Adrià.-
El 3 de març, a les 

21.30 h, comença la tem-
porada 2017 de RefugiArt 
amb una nova proposta 
de música clàssica.

El músic i compo-
sitor Gheorghe Motatu 
Steurer (violoncel) tocarà 
peces de Bach, Schubert, 
Gounod, Brahms i Men-
delssohn, entre d’altres, 
així com algunes compo-
sicions pròpies, en el Re-
fugi antiaeri de la placeta 
Macià. Un escenari on 
el públic assistent podrà 
gaudir d’un so excel·lent 
i d’un ambient tranquil i 
evocador.

El preu de l’entrada és 
de 5 € i cal fer la reserva 
al web https://refugiart.
wordpress.com.

Comença la nova 
programació del 
RefugiArt 
El proper divendres, 3 de març, a les 21.30 h, hi haurà un concert de 

música clàssica amb Gheorghe Motatu Steurer.

Redacció

Sant Adrià.-
La Associació Agru-

pació de Botiguers Sant 
Adrià de Besòs celebró 
el pasado sábado el Car-
naval con sus clientes 
gracias a una iniciativa 
que tenía como objetivo 
hacer más alegre aún la 
jornada para sus clientes 
y sus hijos. Con ese fin 
repartió entre sus clientes 
los días antes unos vales 
para que los más peque-
ños pudieran tener una 
cara pintada acorde con 
el Carnval. Y así lo hicie-
ron decenas de ellos.

Primer Carnaval de la 
Associació Agrupació 
de Botiguers Sant 
Adrià de Besòs

AABSAB
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ERC Sant Adrià 
reclama dignitat pel 
Camp de la Bota

ERC SAB

Sant Adrià.-
Esquerra Republicana 

de Sant Adrià ha organit-
zat aquest dissabte un 
gran acte per reclamar la 
dignificació del Camp de 
la Bota i que s’hi crei un 
projecte memorialístic. 
La jornada ha comptat 
amb convidats de primer 
nivell com els diputats 
Joan Tarda i Ana Surra, 
o el creador de l’Arxiu 
històric de la Mina i Camp 
de la Bota, Josep Ma 
Monferrer.

 El regidor de Sant 
Adrià Antoni Vélez ha 
estat l’encarregat de fer 
les reclamacions locals 
per aquest espai que ac-
tualment és l’aparcament 
d’un espai comercial i 
no té cap indicació per 

arribar-hi. Vélez ha de-
manat que “es consolidi 
un projecte memorialís-
tic que vagi més enllà 
d’un panell informatiu 
guixat i ple de pixums de 
gos”. El regidor ha parlat 
de l’orgull de sentir-se 
adrianenc, i que aquest 
orgull s’ha de defensar 
en petits detalls, com que 
s’escrigui bé el nom de la 
ciutat, o el manteniment 
d’espais com el Camp de 
la Bota. 

Vélez ha destacat 
la “manca de dignitat i 
l’oblit al qual està sot-

mès aquest espai on es 
van escriure alguns dels 
capítols més foscos de 
la repressió franquista al 
nostre país” i ha cridat a 
oblidar els partidismes i 
fer-ho des de la transver-
salitat de totes les forces 
democràtiques. “No vo-
lem utilitzar la memòria 
històrica com arma de 
confrontació política, sinó 
com el que hauria de ser: 
un acte de respecte pels 
represaliats i les seves 
famílies, i un recordatori 
per nosaltres mateixos i 
les generacions del futur 
d’allò que va passar, i no 
pot tornar a passar” ha 
sentenciat. I ha afegit “no 
volem que el Camp de la 
Bota desaparegui un dia 
com si res, sota un pàr-
quing com aquest, o sota 
una carretera més”.

El diputat al Congrés 
Joan Tardà, ha estat 
l’encarregat de desmuntar 
el fals mite de la transició 
modèlica, ja que amb ella 
es va enterrar la recupe-
ració de la memòria, i la 
reparació de les víctimes 
“un tema transcendental 
per la qualitat democràti-
ca”. Per a Tardà, la llei de 
Memòria històrica espan-
yola és posada d’exemple 
a tot el món com allò que 
no s’ha de fer, perquè no 
repara les víctimes del 
franquisme. 

L’acte ha comptat 

amb la presència i in-
tervenció de l’impulsor 
i responsable de l’Arxiu 
municipal de la Mina i 
Camp de la Bota, Josep 
Ma Monferrer, que ha ex-
plicat la història del barri 
durant el franquisme. 
Monferrer ha destacat 
que el Camp de la Bota va 
néixer com un espai mi-
litar, per reprimir els mo-
viments obrers del Poble-
nou. Després de la guerra 
civil va convertir-se en un 
espai de repressió i as-
sassinats a la postguerra. 
Posteriorment al Congrés 
Eucarístic de Barcelona, 
els militars abandonaren 
el Castell de les Quatre 
Torres i passà a ser en 
un espai perifèric més, 
convertit en suburbi.

La també diputada 
al Congrés Ana Surra ha 

explicat com s’ha viscut 
la memòria històrica en 
altres països de l’Amèrica 
llatina. Surra ha parlat de 
casos com el de Paraguay, 
Argentina, Xile, Uruguay i 
Brasil. Surra ha destacat 
que el més dolorós de 
tot ha estat els casos 
dels “nens desapareguts 
robats”. També ha des-
tacat la importància de la 
“memòria individual” com 
a base per actuacions 
futures. Ha fet notar que 
la memòria històrica “és 
dels pobles, però hauria 
de ser dels estats”.

ERC SAB

MS

Sant Adrià.-
El passat 12 de febrer 

es va celebrar una nova 
edició de la Festa dels 
Passadors, organitzada 
per Dones del Futur i 
Unesco Sant Adrià. La 
Festa dels Passadors és 
un homenatge a un vell 
ofici de finals del se-
gle XIX. Quan les fortes 
riuades, les besosades, 
s’emportaven els ponts 
del riu, els passadors 
traspassaven a coll-i-bé 
als habitants del poble, 
sobretot als infants i la 
gent gran.

Després del cerca-
vila pel carrer Ricart i 
l’Avinguda Catalunya es 
va dur a terme l’ofrena 
floral. Més tard hi van 
actuar els Gegants de la 
ciutat, l’Esbart Dansaire 
de Sant Adrià, el Grup 
Sardanista Ben Avinguts, 
la Colla Castellera Passa-
dors de Sant Adrià, la Ge-
ganteta que camina del 
Besòs, l’Afita i Dedalito 
de la Mina i la Tronada de 
Diables i Diablesses amb 
els Tabalers.

La ciutadania torna 
a celebrar les arrels 
culturals al carrer

La Festa dels Passadors va tornar a ser tot un èxit.
JOSEP CUBIAS

JOSEP CUBIAS



9Febrer 2017 -Actualitat

Detingut un adrianenc que va sostreure 
una furgoneta per transportar 14 bicicletes 
robades per un valor de 41.586 euros

Redacció

Sant Adrià.-
Agents de la Policia 

de la Generalitat - Mossos 
d’Esquadra van detenir, 
el 6 de febrer, un home 
de 44 anys, nacionalitat 
espanyola i veí de Sant 
Adrià de Besòs, com a 
presumpte autor dels 
delictes de robatori amb 
força interior vehicle, ro-
batori o furt d’ús de ve-
hicle, conduir sense haver 
obtingut mai el permís 
de conduir, resistència i 
desobediència als agents 
de l’autoritat.

Els fets van succeir 
pels volts de les cinc de 
la matinada del mateix dia 
quan els agents de l’Àrea 

Regional de Trànsit de la 
Regió Policial Metropoli-
tana Nord van localitzar 
una furgoneta, que havia 
estat robada, circulant 
per l’AP-7 en sentit sud 
a la zona del Vallès. Els 
agents van demanar al 
conductor amb senyals 
acústics i lluminosos que 
s’aturés, però l’home no 
va fer cas de les indica-
cions i va continuar la 
seva marxa.

Finalment els mossos 
van aconseguir tancar el 
pas al vehicle i, malgrat la 
resistència del conductor, 
els agents el van acabar 
detenint a la mateixa au-
topista al terme municipal 
de Sant Cugat del Vallès. 
L’home tenia 10 requeri-

ments pendents de crida 
i cerca i els agents també 
van comprovar que mai 
havia tingut cap permís 
de conduir.

Dins del vehicle els 
agents van localitzar 14 
bicicletes noves de gama 
alta encara dins els em-
balatges originals precin-
tats. Les comprovacions 
posteriors que van fer els 
agents de la comissaria 
de districte de Sant Cugat 
van permetre determinar 
que les bicicletes s’havien 
sostret d’un camió que les 
transportava des de fora 
de Catalunya amb desti-
nació a Castellbisbal.

El lladre havia aprofi-
tat que el camioner des-
cansava a l’estació de ser-

vei de Santa Perpètua de 
Mogoda per sostreure-les 
amb el mètode anomenat 
“teloner”, és a dir, fent un 
tall a la lona del camió. Les 
bicicletes estan valorades 
en 41.856 euros.

L’home va passar a 
disposició judicial el 8 de 
febrer davant el jutjat en 
funcions de guàrdia de 
Rubí, el qual va decretar 
llibertat amb càrrecs a es-
pera del judici per aquests 
fets i el seu retorn a 
presó pels requeriments 
pendents.

MOSSOS D’ESQUADRA
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I Jornada de la Taula 
d’Infància en Risc de 
Sant Adrià de Besòs 

Redacció

Sant Adrià.-
El passat 17 de febrer 

va tenir lloc al Casal de 
Cultura, la I Jornada de la 
TIRSAB (Taula d’Infància 
en Risc de Sant Adrià de 
Besòs), que ha tractat 
sobre l’assetjament es-
colar. Hi han participat 
com a ponents, Jordi 
Collell (mestre, psicòleg i 
màster en psicopatologia 
infantojuvenil i membre 
de l’Observatori Interna-
cional de la Violència a 
l’Escola) i representants 
dels Mossos d’Esquadra.

Aquest any 2017 la 
Taula d’Infància en Risc 
té com a objectiu mi-
llorar l’abordatge de les 
situacions d’assetjament 
escolar que es produeixin 
a Sant Adrià de Besòs. 
En aquesta línia, està 
treballant en un seguit 

d’actuacions, entre les 
quals es troba la jornada 
d’avui.

La TIRSAB es va 
constituir el 27 de gener 
de 2012 i és l’òrgan en-
carregat de proposar ac-
tuacions i programes que 
tinguin com a objectiu 
millorar les situacions de 
risc dels infants de Sant 
Adrià de Besòs.

En formen part diver-
sos serveis i organismes: 
Serveis Socials i Servei 
d’Educació municipals, 
l’Equip d’Assessorament 
i Orientació Psicopeda-
gògica (EAP), l’IES Ma-
nuel Vázquez Montal-
bán, Barnabitas, Centre 
Obert Les Fades, PES-La 
Mina-Salesians, el Cen-
tre de Desenvolupament 
Infantil i Atenció Precoç 
(CDIAP), el Centre de 
Salut Mental Infantil i 
Juvenil (CSMIJ), l’ABS La 

Mina, l’ABS Barraquer i el 
Casal d’Infants del Raval. 
Properament també s’hi 
incorporarà el Casal In-
fantil de La Mina.

La Taula ha fet du-
rant aquest temps un 
estudi sobre l’estat de 
la xarxa de protecció 
infantil i ha elaborat un 
protocol marc per abor-
dar els maltractaments 
a nens i adolescents. 
Amb aquest protocol 
es persegueix una do-
ble fita: d’una banda, 
millorar l’abordatge de 
s i tuac ions greus de 
maltractaments en les 
qual cal una intervenció 
immediata i urgent, i 
d’altra banda, establir 
mecanismes per detec-
tar situacions de risc o 
de sospita de maltrac-
taments i els circuits 
que cal que utilitzi cada 
servei.

COMUNICACIÓ SAB

Els beneficis de 
l’escolarització per una 
infància d’èxit al barri 
de La Mina 

Redacció

Sant Adrià.-
El proper divendres, 3 

de març, el Casal Cívic de 
La Mina acull la conferen-
cia “Educació primerenca: 
per una infància d’èxit a 
La Mina” que organitza 
el Pla integral del Poble 
Gitano de Catalunya i trac-
tarà sobre els beneficis de 
l’escolarització primerenca 
dels nens i nenes de 0 
a 6 anys en les escoles 
bressol i en les escoles 
d’infantil. L’acte tindrà una 

durada de 2 hores, de 10 
h a 12 h.

A la conferència prin-
cipal s’explicaran, a partir 
d’evidències científiques, 
els beneficis que propor-
ciona l’educació prime-
renca en els futurs apre-
nentatges i en la inclusió 
social. Hi haurà també una 
taula d’experiències amb 
famílies gitanes que tin-
guin escolaritzats als seus 
nens i nenes de 0 a 6 anys 
amb la intenció d’actuar 
com referents i motivar les 
famílies assistents amb les 

seves experiències.
En la presentació de la 

jornada participaran el Sr. 
Ramón Vilchez, responsa-
ble del Programa del Poble 
Gitano i de la Innovació 
Social a Catalunya al de-
partament de Treball, Afers 
Socials i Famílies, i el Sr. 
Daniel Martínez Heredia, 
responsable del Casal Cí-
vic de La Mina i integrant 
del PIPG. La jornada comp-
ta amb col·laboració del 
Casal Cívic de la Mina i 
l’Associació Casal Infantil 
La Mina.

Aquest any 2017 la Taula d’Infància en Risc té com a objectiu millorar 
l’abordatge de les situacions d’assetjament escolar. 

El Museu d’Història de la Immigració a Catalunya (MhiC) va inaugurar el passat 4 de febrer el mòdul 
interactiu permanent Migrar-Espai Refugi. A l’acte hi assistiran, entre d’altres, l’alcalde, Joan Callau, 
el Director General d’Immigració de la Generalitat, Oriol Amorós, i el Coordinador del Comitè d’Acollida 
a les Persones Refugiades, Àngel Miret.

El MhiC va iniciar l’any 2016 una biennal monogràfica sobre les persones refugiades al món i els 
conflictes que originen les seves fugides. L’ Espai Refugi amplia el recorregut de l’ exposició permanent 
i proposa, a través d’un viatge virtual, acompanyar a una mare i dos fills en la seva fugida des de 
Síria cap a Europa a causa de la guerra. Migrar- Espai Refugi inclou també amb una taula d’activitats 
cartogràfiques que permet conèixer quins són els conflictes contemporanis, el perfil humà les causes 
i els països d’origen de tota la població mundial en trànsit per refugi en aquests moments.

La producció de Migrar - Espai Refugi ha comptat amb la col·laboració de l’Oficina de Patrimoni Cultural de 
la Diputació de Barcelona i també amb el suport de la Secretaria d’Igualtat, Migracions i Ciutadania.

Preinscripció i matrícula 
pel curs 2017-2018

Redacció

Sant Adrià.-
Del 23 de març al 4 

d’abril s’inicia el període 
de preinscripció per al 
segon cicle d’educació 
infantil, educació primària 
i educació secundària 
obligatòria.

Pels ensenyaments 

postobligatoris, de Batxi-
llerat i Cicles formatius de 
grau mitjà, el termini de 
preinscripció serà del 16 al 
24 de maig, i pels Cicles 
formatius de grau superior, 
del 25 al 31 de maig.

El calendari de les 
reunions informatives 
serà el següent: 6 de 
març, a les 18h, al Casal 

de Cultura; 9 de març, a 
les 18h, al Centre de pro-
ducció Cultural i juvenil 
Polidor; 13 de març, a les 
18h, al Centre Cultural 
Besòs.

Properament, els cen-
tres educatius obriran les 
seves portes per a les 
famílies de Sant Adrià de 
Besòs.
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Redacción

Sant Adrià.-
L’Ajuntament, sota 

la denominació Premis 
Ciutat de Sant Adrià de 
Besòs, vol reconèixer i 
guardonar les iniciatives 
i les aportacions més sig-
nificatives de persones, 
físiques o jurídiques, de 
qualsevol nacionalitat, 
que hagin destacat o con-
tribuït a fomentar valors, 
el progrés de la societat 
en el civisme, la iniciativa 
econòmica, l’urbanisme 
sostenible, la defensa 
dels drets humans, la 
defensa del medi ambient 
i també les que hagin 
destacat en l’àmbit de la 
cultura, l’esport o d’altres 
activitats.

Els premis no tenen 
dotació econòmica, sinó 
que es reconeix el treball i 
les trajectòries exemplars, 
tant de persones com 
d’organitzacions.

Aquest any 2017 
s’atorgaran 10 premis en 
tres categories:

a )  Ca tego r i a  de 
l’alcalde, 2 premis

b )  C a t e g o r i a 
d’associacions, 4 premis

c) Categoria de ciuta-
dania, 4 premis.

La novetat d’aquesta 
edició és que s’augmenta 
d’un a quatre els pre-
mis de la ciutadania. 
En aquesta categoria 
s’anima a tots els veïns 
i veïnes de Sant Adrià 
a fer propostes de can-
didats per l’atorgament 

d’aquest premi. Les pro-
postes seran valorades 
per una Comissió for-
mada per representants 
d’associacions i seran 
elles les qui decidiran els 
premiats, tant en la Cate-
goria d’associacions com 
en la de ciutadania.

Les candidatures a 
la Categoria de ciutada-
nia les poden presentar 
qualsevol persona física 
o jurídica que sigui veí de 
Sant Adrià o que desen-
volupi la seva activitat en 
del seu territori.

Les candidatures a la 
Categoria d’associacions, 
les poden presentar qual-
sevol persona física o 
jurídica de la xarxa asso-
ciativa de Sant Adrià de 
Besòs.

Ja es poden presentar 
candidatures pels 
Premis Ciutat Sant Adrià

Fins el 6 de març es poden presentar pel Premi d’Associacions i al 
Premi de la Ciutadania.

ERC Sant Adrià 
impulsa la declaració 
de ‘Zona humida’ de 
la desembocadura del 
riu Besòs

Redacció

Sant Adrià.-
En el ple de gener 

els republicans també 
van aprovar una moció 
per denunciar els conti-
nuats retards a Rodalies 
- RENFE al seu pas pel 
nostre municipi, així com 
la manca d’inversió de 
l’estat espanyol en la xar-
xa ferroviària catalana.

El 2 de febrer se ce-
lebrarà el dia mundial 
de les zones humides. 
L’efemèride (que com-
memora la signatura del 
Conveni Ramsar el 1971) 
vol posar en relleu la im-
portància d’aquest tipus 
d’espais naturals, així 
com la conservació i l’ús 
racional dels aiguamolls.

La  s e c c i ó  l o c a l 
d’Esquerra Sant Adrià de 
Besòs vol que la desem-
bocadura del riu Besòs 
se sumi a les 2.977 zo-
nes humides existents 
actualment a Catalunya, 
donant-li d’aquesta ma-
nera una cura especial 
a la zona final del riu 
Besòs.

En aquest sentit, en 
el passat ple de gener 
del 2017 ERC va apro-
var per unanimitat una 

moció en què demana a 
l’ajuntament i al consorci 
del Besòs que iniciïn els 
tràmits necessaris per 
demanar al departament 
de Medi Ambient de la 
Generalitat la catalogació 
de la desembocadura del 
riu Besòs com a zona hu-
mida. També es demana 
que la ciutat se sumi a la 
iniciativa del Dia Mundial 
de les Zones Humides per 
reivindicar la protecció 
del delta del Besòs i la 
seva desembocadura.

Els republicans volen 
forçar, mitjançant la de-
claració de zona humida, 
una protecció extra de la 
desembocadura del riu 
Besòs i el seu delta. La 
moció va prosperar amb 
el vot favorable de tots els 
grups municipals.

Denunciar els retards 
continuats de Roda-

lies - RENFE
En el mateix ple, ce-

lebrat el 30 de gener, 
el grup d’Esquerra Re-
publicana de Catalunya 
va aprovar per àmplia 
majoria una moció que 
denuncia els retards con-
tinuats que pateix la xar-
xa de rodalies i la desídia 
d’ADIF a l’estació de Sant 

Adrià, a on hi ha greus de-
ficiències de personal que 
atengui els usuaris.

La moció exigeix a 
ADIF, i en conseqüència 
a l’Estat espanyol, que 
executi les mesures i la in-
versió necessàries per dur 
a terme un pla de millora 
i manteniment, tant de la 
xarxa ferroviària com de 
l’estació de Sant Adrià.

La mateixa moció 
també insta el Govern de 
l’Estat espanyol a iniciar 
una negociació per a la 
cessió de les competèn-
cies i el servei de Rodalies 
íntegrament a la Generali-
tat de Catalunya, amb la 
dotació pressupostària i 
les inversions adients.

Aquesta segona mo-
ció va ser aprovada per 
àmplia majoria, amb el 
vot favorable de tots els 
grups llevat de C’s i PP, 
que només van donar 
suport als dos primers 
punts que fan referència a 
la petició d’inversions.
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La línia d’autobús B7 
es fusiona amb la B44, 
millorant la freqüència de 
pas i ampliant els horaris

Redacció

Badalona.-
Les línies B7 i B44 

d’autobusos s’han fusio-
nat. La línia resultant, la 
nova B7, unirà els barris de 
Pomar, Morera, Canyadó, 
Casagemes i Centre amb 
el Front Marítim, la Mora 
i les estacions de Renfe 
de Badalona i Sant Adrià 
de Besòs, així com amb 
l’estació del Trambesòs.

La línia B7 amplia la 
connexió del Front Ma-
rítim amb el centre de la 
ciutat, facilitant l’accés 
al metro Pompeu Fabra 
i als equipaments de la 
ciutat. Així mateix, el 
seu pas per Via Augusta 

i Francesc Layret permet 
millorar la connexió amb 
altres línies de la xarxa 
d’autobusos.

Per la banda nord, la 
B7 enllaça els barris de 
Morera, Pomar, Canyadó i 
Casagemes amb el centre 
de la ciutat, incloent la mi-
llora de la connexió directa 
amb el Front Marítim, les 
platges i les estacions 
ferroviàries de Badalona i 
Sant Adrià de Besòs. Per 
al veïnat d’aquests barris 
l’ampliació de la línia B7 
també suposarà una mi-
llora en l’oferta d’autobús, 
atès que tindran servei el 
cap de setmana i durant 
el mes d’agost.

La freqüència de pas 

de la nova línia B7 serà de 
20 minuts els dies feiners 
i també allarga el servei al 
vespre fins a dues expe-
dicions més. Als festius 
la freqüència de pas serà 
de 35 minuts. Aquesta 
millora en la freqüència i 
l’ampliació del trajecte de 
la B7 respon també a una 
reivindicació del veïnat de 
la Mora.

D’altra banda, la fu-
sió de les línies B7 i B44 
comporta la supressió de 
dues parades de regulació 
que generaven problemes 
de trànsit. Per una banda 
la parada de Mossèn An-
ton Romeu de la B7 i, per 
l’altra, la parada de Martí 
Pujol de la B44.
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Redacció

Sant Adrià.-
L’Agrupació Foto-

gràfica de Sant Adrià va 
inaugurar el passat 9 de 
febrer l’exposició “Perú, 
orgull i tradicions”, de 
Salvador Llos i Candal. 
El mateix fotògraf ens 
explica que des de sem-
pre l’han interessat “les 
civilitzacions antigues 
per la seva història, tra-
dicions i cultura. L’imperi 
inca és una de les meves 
preferides pels seus co-
neixements en astrologia, 

agricultura, construc-
cions i també pel misteri 
que l’envolta”.

Llos comenta com ha 
viscut en el viatge que 
documenten les seves 
imatges amb gent de 
pobles, mercats i pastors 
d’alta muntanya, compar-
tint menjar i vivències. 
“Crec que el més impor-
tant de pujar muntanyes 
no és el cim, sinó viure 
el camí, doncs l’aventura 
no es mesura pel que fas, 
sinó pel que sents”. Les 
fotografies les va realitzar 
durant 28 dies del mes 

de juny de 2015 a les 
serralades de Huaiuach 
i Vilcabamba, fruit d’una 
expedició formada per 6 
bascos, 3 navarresos i un 
català.  

L’exposició es podrà 
visitar fins el 2 de març. 
L’horari és de dilluns a di-
jous, de 19 a 21 hores.

El Perú més tradicional 
a l’Agrupació 
Fotogràfica Sant Adrià
Gràcies a l’exposició de Salvador Llos i Candal que es pot visitar fins 

el proper 2 de març.

SALVADOR LLOS

SALVADOR LLOS

L’escriptora Carme 
Lafay presenta una 
nova novel·la

Redacció

Sant Adrià.-
Carme Lafay conti-

nua amb la seva trajec-
tòria literària. “De sol a 
sòl. Cròniques del juliol 
de 2030” és la seva 16ª 
obra, la desena publicada 
en paper i la seva 12ª 
novel·la. 

La novel·la presen-
ta una visió realista de 
base científica del que 
s’espera que sigui el món 
en un futur tan proper 
com l’any 2030. Quins 
recursos energètics tin-

drem? Quines profess-
sions resistiran el pas 
del temps i quines seran 
totalment noves? Quants 
anys viurà la gente i com 
s’hauran de plantejar 
la sanitat o les ajudes 
socials?

El llibre, dirigit al pú-
blic juvenil que seran 
adults en 2030, està 
ambientat en un poble 
de la Segarra per centrar 
l’acció i el misteri en una 
zona agrícola de secà que 
està patint i patirà impor-
tants modificaciones a 
causa del canvi climàtic. 

Què farem, què podrem 
fer quan la temperatura 
a l’estiu arribi als 50 
graus? Unes inquietants 
aranyes metàl·liques so-
brevolen els camps. A 
la tranquila Residència 
+ 80 de Cervera s’ha 
instal·lat en Bertran, un 
home misteriós que la 
colla de l’Àsser decidirà 
seguir. Assassinat, mis-
teri i aventures seran la 
conseqüència d’un nou 
estil de vida en un món 
on la meteorologia ha 
esdevingut sobretot un 
gran problema.

“De sol a sòl. Cròniques del juliol de 2030” és una història futurista 
destinada al públic juvenil.
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MÉS DE 50 ANYS AL VOSTRE SERVEI
Cafeteria - Venda de Café - Pastisseria Artesanal

Avda. Catalunya nº 24 - Sant Adrià de 
Besòs - Tel. 93 462 28 33

Tercera edició de la 
Unirun, la cura de les 
universitats al Fòrum

Redacción

Sant Adrià.-
El proper 5 de març 

es durà a terme la tercera 
edició de la Unirun, la 
Cursa de les Universitats. 
La prova està promoguda 
per les 12 Universitats ca-
talanes de la mà de l’ECU 
(Esport Català Universi-
tari), amb el suport de 
la Secretaria General de 
l’Esport, l’Ajuntament de 
Barcelona i l’Ajuntament 
de Sant Adrià de Besòs, i 
organitzada per Gaudium 
Sports.

Tenint com a refe-
rent, la clàssica Rega-
ta Cambridge-Oxford, la 
competició anual de rem 
entre les prestigioses 
Universitats angleses, 
la Unirun uneix a les 12 
Universitats Catalanes 
en una competició de 
running popular.

Cadascun dels par-
ticipants ha de portar 
la samarreta tècnica de 
la Universitat a la que 
representa i que faciliten 
els organitzadors a la 
Fira del Corredor, que 
se celebrarà a la seu de 
FIATC Assegurances, a 
l’Av. Diagonal 648, el di-
vendres 3 de març de 15 
a 20 hores i el dissabte 4 
de març de 10 a 20h.

La UNIRUN arrencarà 
a les 9:30h del matí des 
del Parc dels Auditoris 
del Parc del Fòrum. La 
competició tindrà lloc en 
un circuit de 6.779 me-
tres, que és exactament 
la distància de la clàssica 
competició de rem angle-
sa entre les universitats 
d’Oxford i Cambridge.

La participació està 
oberta a tothom, ja que 
poden competir alumnes 
universitaris, ex-alumnes, 

futurs estudiants, profes-
sors, treballadors, proveï-
dors, familiars o simpa-
titzants d’alguna de les 
Universitats catalanes.

La UNIRUN col·labora 
enguany amb la Fun-
dació Privada Trinijove, 
fundació que va néixer 
el 1985 al barri de Tri-
nitat Vella de Barcelo-
na i que vetlla per la 
formació dels joves en 
risc d’exclusió. En el 
moment de formalitzar 
la inscripció, els partici-
pants poden contribuir 
amb 1euro a aquesta ini-
ciativa d’inclusió social a 
través de l’esport.

Les inscripcions per 
a la tercera edició de la 
UNIRUN poden fer-se a 
l’apartat d’inscripcions de 
la pàgina web oficial de 
la cursa www.unirun.cat 
fins el dia 28 de febrer a 
les 23:59h.

El Sant Martí 
Adrinanenc gana al 
líder y se afianza en la 
segunda plaza

Redacció

Sant Adrià.-
El Sant Martí Adria-

nenc consiguió una de 
esas victorias que supo-
nen más que dos puntos 
y se convierten en una 
inyección de moral que 
puede llevar a los de 
Pedro Pérez directos a 
las fases de ascenso. El 
equipo lila se enfrentaba 
al líder, el filial del Grano-

llers, que se situaba a 4 
puntos se diferencia. 

Los adrianenses es-
tuvieron metidos en el 
partido desde el comien-
zo, y a pesar que los 
vallesanos se acercaron 
peligrosamente con el 19 
a 18, los de Sant Adrià 
supieron reaccionar a 
tiempo y dejar el marca-
dor final en un contun-
dente 36 a 31.

Los locales encade-

nan 7 triunfos consecuti-
vos después de la derrota 
en la jornada 14 frente al 
Sant Esteve Sesrovires 
por un único tanto (25-
24), logrando resultados 
tan autoritarios como el 
31 a 18 que le endosó al 
Palautordera. 

El siguiente paso 
en el camino será el 
OAR Gracia Sabadell el 
próximo sábado a las 
16 horas.

El Club Natació Sant 
Adrià, als Campionats 
d’Espanya

Redacción

Sant Adrià.-
Els dies 3 al 5 de 

febrer es va disputar el  
Campionat d’Espanya 
Open d’hivern de Nata-
ció Màsters a Palma de 
Mallorca.

La secció de màsters 
del Club Natació Sant 
Adrià ha participat amb 

7 nedadors, 4 dones i 3 
homes que han partici-
pat en les categories de 
més de 75 anys, més de 
50, més de 45 i més de 
35 anys. 

Els participants han 
estat Quima Albesa, Da-
vid Lebranchu, Xavier 
CapdeVila, Raúl Lubiano, 
Filo Cañete, Blanca Serra 
i Carol Fernàndez

Els resultats han es-
tat força positius amb 
superació de marques 
personals i diferents llocs 
entre els 6 primers.

La nedadora  màster  
Filo Cañete del Club a la 
categoria més de 45anys 
ha assolit  la prova de 
50 metres braça i 100 
metres braça medalla 
d’argent. 

La UBSA no puede con 
el líder y pierde 87-94

Redacción

Sant Adrià.-
No pudo ser, la UBSA 

no pudo con el líder del 
grupo C-B de la liga EBA, 
el Mollet, en el último pati-
do disputado en el Ricart. 
Los locales cayeron de-
rrotados por 87-94 en un 
partido intenso que deja 
a los de Sant Adrià en la 
sexta posición de la tabla 

con el mismo número de 
victorias que de derrotas, 
9. Los del Vallés Oriental 
supieron imponer su expe-
riencia en la competición 
y estuvieron por delante 
en el marcador casi todo 
el encuentro. 

Los de Mollet se re-
afirman en lo alto de la 
clasificación con un ba-
lance de 15-3, con una 
victoria de ventaja del se-

gundo clasificado, el C.B. 
Quart-Germans Cruz. 

El próximo partido de 
la UBSA será en la pista 
del Barberà, el próximo 
domingo, 5 de marzo, a 
las 18 horas. El siguiente 
partido de los adrianen-
ses en casa será el 18 de 
marzo, a las 20 h., ante 
el Morabanc Andorra “B”, 
uno de los peores equipos 
de la liga.  
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Telèfons 
d’interès 

SANT ADRIÀ
-Ajuntament- 93.381.20.04
-Policia Local- 93.381.55.55
-Protecció Civil- 93.462.27.00 / 
93.462.22.11
-Comissaria de la Policia Nacional- 
93.381.50.11
-Mossos d’Esquadra- 088 (per a les tres 
ciutats)
-Creu Roja- 93.381.00.80
-Correus- 93.381.21.31
-CAP local- 93.462.26.61
-Taxis- 93.392.22.22

SANTA COLOMA
-Ajuntament- 93.462.40.40
-Policia Local- 93.386.00.50
-Comissaria de la Policia Nacional- 
93.466.38.45
-Creu Roja- 93.386.20.24 / 93.446.21.87
-Correus- 93.386.69.99
-Bombers- 93.391.82.82
-Bombers.Urg.- 93.391.80.80 
-Hospital Esperit Sant- 93.386.02.02 
 (Urgències- 93.386.30.00)
-Ambulàncies- 93.468.20.00   
-Companyia de l’Aigua- 93.386.59.99
-Taxis- 93.391.22.22

BADALONA
-Ajuntament- 93.483.26.00
-Policia Local-  93.483.29.01
-Comissaria de la Policia Nacional- 93.387.04.47
-Protecció Civil -93.483.28.86
-Bombers- 93.388.00.80
-Correus- 93.384.34.52 / 93.399.62.12
-Hospital Municipal - 93.464.83.00
-Hospital Can Ruti-93.465.12.00
-Ambulàncies- 93.384.56.12
-Estació Renfe- 93.389.30.75
-Taxis- 93.225.00.00/     
-Gas Badalona S.A. 93.389.03.66 / 93.389.07.16

COMARCA
-Catalana  Gas -900.30.31.32
-Averies Gas - 900.39.40.41
-FECSA- 900.31.31.31
-Aigues de Barcelona
 900.35.53.55
-Enher Elec.- 900.333.330
-Tugsal- 93.395.31.11
-Grup de Famílies de Jugadors 
compulsius (GAM-ANON)- 
645.343.336

Serveis
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Dimecres 1
Via Trajana, 20, local 6

Dijous 2
Av. Catalunya, 50

Divendres 3
García Lorca, 1

Dissabte 4
Mar, 18

Diumenge 5
Pi i Gibert, 66

Dilluns 6
Gran Via CC, 26

Dimarts 7
Avda. Catalunya, 92-94

Dimecres 8
Avda. Platja, 82

 Dijous 9
Andreu Vidal, 2
Divendres 10

Fernández Márquez, 73-75
Dissabtes 11

Via Trajana, 20, local 6
Diumenge 12 

Av. Catalunya, 50
Dilluns 13

García Lorca, 1
Dimarts 14

Mar, 18
Dimecres 15
Pi i Gibert, 66

Dijous 16
Gran Via CC, 26
Divendres 17

Avda. Catalunya, 92-94
Dissabte 18

Avda. Platja, 82
 Diumenge 19
Andreu Vidal, 2

Dilluns 20
Fernández Márquez, 73-75

Dimarts 21
Via Trajana, 20, local 6

 Dimecres 22
Av. Catalunya, 50

Dijous 23
García Lorca, 1
Divendres 24

Mar, 18
Dissabte 25 
Pi i Gibert, 66
Diumenge 26

Gran Via CC, 26
Dilluns 27

Avda. Catalunya, 92-94
Dimarts 28 

Avda. Platja, 82
Dimecres 29 

Andreu Vidal, 2
Dijous 30 

Fernández Márquez, 73-75
Divendres 31 

Via Trajana, 20, local 6

BALANÇA (24 setembre-23 octubre)
Aquests dies hauràs de fer front a moltes obligacions, i 
això farà que no facis el cas que deus a la teva família. 
Recorda que els deus una visita. 

ESCORPÍ (24 octubre-22 novembre)
Saps que t’aniria molt bé sortir i relacionar-te amb 
gent? Necessites gaudir de l’aire lliure, la naturalesa 
i les persones del teu entorn proper; recarregaràs piles. 

SAGITARI (22 novembre-21 decembre)
Per què no ets capaç de valorar tot el que tens en la teva 
vida? És molt més del que poden imaginar uns altres, i 
els diners no ho és tot. 

CAPRICORN (22 desembre-20 gener)
Les tafaneries sobre la teva vida seran una constant en el 
teu entorn, i aconseguiran fer que et sentis malament. No 
li donis aquesta satisfacció a aquestes persones. 

AQUARI (21 gener-19 febrer)
No tens problemes econòmics importants, però no oblidis 
que necessites estalviar per evitar problemes imprevists 
dins d’un temps. 
 
PEIXOS (20 febrer-20 març)
Portes bastant temps estalviant diners del teu dia a dia, 
així que aquest mes podràs donar-te un capritx que et fa 
molta il·lusió. Gaudeix el moment que estàs vivint.

ARIES  (21 març-20 abril)
Estàs molt il·lusionat davant la perspectiva d’un futur 
viatge de negocis, tant que comences ja a preparar-ho. 
Gaudeix de cada moment organitzant vols i hotel.

TAURE  (21 abril-20 maig)
T’apropes a dies de canvis importants en la teva vida, 
originats per una persona propera a tu. Fins i tot la gent 
que més et vol s’estranyarà.      

BESSONS  (21 maig-21 juny)
No et confiïs massa en temes de salut aquest mes. 
Necessites cuidar-te més, si no vols tenir un refredat 
que et deixi en el llit.   

CRANC  (22  juny-23  juliol)
Mes en el qual l’organització econòmica va a ser 
primordial si no vols acabar amb tots els teus estalvis. 
Cura amb el que compres per no malbaratar.

LLEÓ (23  juliol-23 agost)
Tens davant teu un mes en el qual hauràs d’aprendre la 
necessitat de prioritzar les coses que formen part de la 
teva vida. És hora que decideixis què és important.

VERGE (24 agost-2 setembre)
Aquest mes hauries de proposar-te millorar la teva 
alimentació. Si sopes menys i desdejunes de manera 
equilibrada, et sentiràs millor durant el dia. 



Di adiós a las coronas con la odontología 
mínimamente invasiva 

Redacción

Sant Adrià.-
La doctora Noemí 

Navarro lo tiene claro: 
“dentro de 15 años 
dejarán de usarse las 
coronas porque este 
tratamiento se ha que-
dado obsoleto. El nue-
vo tratamiento avanza 

rapidísimo”. Del nuevo 
tratamiento del que nos 
habla es la odontología 
mínimamente invasiva. 
“Es un nuevo concepto 
de odontología. Tocan-
do la mínima estructura 
del diente se puede 
conseguir estética y 
mayor viabilidad y re-
sistencia del diente en 
el tiempo”.

Antaño, y aún en 
nuestros días, se si-

guen usando las coro-
nas para dientes ante-
riores y posteriores. En 
anteriores para conse-
guir estética y en pos-
teriores para proteger 
el diente. 

“En dientes ante-
riores este concepto se 
está dejando de usar, y 
lo que se hace es usar 

las carillas, unas face-
tas de cerámica con 
las que se da estética 
y lo máximo que pode-
mos rebajar el diente 
es un milímetro, en 
comparación con los 
dos milímetros que re-
bajamos el diente con 
las coronas en todo su 
perímetro”, comenta 
Noemí. 

Las carillas den-
tales, también llama-

das facetas dentales, 
o carillas estéticas son 
unas pequeñas láminas 
que se pegan en la 
parte más externa de 
los dientes mediante 
un cemento o resina 
especial que las fija 
firmemente. 

En dientes poste-
riores en los que se 
usan las coronas para 
proteger el diente, si se 
endodoncia un diente y 
matamos el nervio, nor-
malmente se recomien-
da poner una corona 
para que la estructura 
superior sea toda de 
cerámica y el impacto 
de la masticación caiga 
sobre una superficie 
homogenea. “Eso mis-
mo lo conseguimos 
ahora con las incrusta-
ciones, pero también 
sin tocar el diente. Solo 
tocamos un milímetro 
de superficie y todo 
el diente se conserva. 
En las coronas se des-
truye mucho el diente 
y con las carillas y las 
incrustaciones apenas 
se toca. Además, con-
seguimos un resultado 
incluso mejor, mucho 
más natural. Cuan-

do ves a un paciente 
con una corona, in-
dependientemente del 
material que se haya 
usado, se nota que 
lleva una corona. Con 
este nuevo tratamiento 
se consigue una natu-
ralidad increíble, no se 
nota nada”.

Este tratamiento 
está indicado para todo 
tipo de diente, incluso 
si está muy castigado. 
Es incluso más reco-
mendable utilizarlo en 
dientes con muy poca 
estructura, porque si 
se usa una corona, se 
destroza más el diente 
porque hay que reba-
jarlo aún más.

La doctora Navarro, 
que visita en la Clínica 
Tot Dental todos los 
martes por la mañana 
y por la tarde y los 
viernes por la mañana, 
afirma que la actual 
odontología tiende a la 
adhesión con el diente. 
“Todos estos sistemas 
utilizan métodos de 
adhesión. Por ejemplo, 
con la funda, lo que 
se hacía era pegar un 
cemento, y el cemen-

to filtra muchísimo. 
Ahora cada vez se está 
mejorando más en la 
adhesión para que haya 
un mejor sellado”.

Hay dos tipos de 
carillas e incrustacio-
nes. Pueden ser de ce-
rámica o de composite, 
que es un material de 
resina que suele ser un 

poco más económico. 
La única diferencia con 
respecto a la cerámica 
es que con el tiempo 
necesita más retoques. 
Y aunque Noemí Nava-
rro nos advierte que no 
hay nada para siempre, 
este tratamiento tiene 
una viabilidad de entre 
6 y 7 años con total 
seguridad. Eso sí, las 
carillas y las incrusta-

ciones duran más que 
las coronas.

En cuanto al núme-
ro de visitas necesa-
rias, si con las coronas 
se necesitan cuatro vi-
sitas, una para el talla-
do, otra para la prueba 
del metal, otra para la 
cerámica, y la última 
para la colocación, con 

las incrustaciones solo 
se necesitan dos visi-
tas, una para el tallado 
y otra para colocarlo. 
En las carillas, depen-
de del material del que 
sean, se necesitan dos 
o tres visitas. Tras el 
tratamiento, el pacien-
te puede seguir su vida 
normal. Sin olvidar los 
controles periódicos, 
claro.   

Con las carillas y las incrustaciones apenas se destruye el diente y se consiguen resultados mucho mejores que con coronas y fundas. 

Salut dental

Con este nuevo 
tratamiento no se 

toca prácticamente el 
diente del paciente.

Se consiguen resultados 
mucho mejores que con 

las coronas, logrando una 
sonrisa natural.

Las incrustaciones dentales se colocan en los dientes posteriores sin tocar prácticamente el diente.

Las carillas consiguen una sonrisa natural sin destruir el diente del paciente. 




